
PRoToKoŁ
z Zebrania Wiejskiego miesZkańcóW sołectwa Chojęcin

z dnia 16 kwietnia 2013 r.

W zebraniu udział wzięli mieszkańcy sołectwa _ 19 osób. Lista obecności w załączeniu do

p roto kołu.

Po n adto w zebraniu uczestniczYli:
1. Roman Wojtysiak - Wójt Gminy Bralin

2. Andrzej Kucharski - radny Gminy Bralin

3.MarzenaKuropka-pracownikUrzęduGminyBraIin,protokolantzebrania

otwarcia zebrania dokonała pani sołtys Małgorzata WrzaIska, witając przybyłych na zebranie

mieszkańców igości. Następnie głos przekazała Wójtowi gminy Romanowl Wojtysiakowi.

Tematem wiodącym spotkania z mieszkańcami były nowe zasady gospodarowania odpadami

komunalnymi' które wchodzą w życie od 1 |ipca 2013 r'

WójtgminyRomanWojtysiakpokrótceprzedstawiłzebranym,przedjakiminowymi
obowiązkami stanęły samorządy w związku z wprowadzeniem ustawy o Utrzymaniu czystości

i ponądku w gminach. Wyjaśniał zasady ustalenla opłat za odbiór śmieci, tzw. podatku

śmieciowego, jego wysokości (8 zł miesięcznie od osoby za segre8owane śmleci, jednak nie

więcej niż 35 zł od rodzlny, mieszkańcy powyżej 67' roku życia, a także studenci do 25' roku

życia, przebywający poza miejscem zamieszkania zapłacą połowę stawki, czyli 4 zł/miesiąc' W

przypadku n iesegregowa n ych śmiecj obowiązuje staWka 12 zł/os' miesięcznie), sposobu

płacenia (opłatę będzie pobierać inkasent) iczęstotliwości pobierania (co dwa miesiące,

płatność z góry, do 15. dnia miesiąca). FundamentaIna zmiana w porównaniu z dotychczas

obowiązującym sposobem odbioru śmieci W gminie BraIin poIegać będzie na tym, że podatek

śmieciowy będzie pobierany od wszystkich osób Wytwarzających odpady na terenie gminy.

Mieszkańcy dowiedzieli się, Źe każde gospodarstwo domowe otrzyma w formie użyczenia

pIastikowy kubeł na odpady zmieszane oraz jak do tej pory nieodpłatnie worki do segregacji.

osoby zamieszkujące w gminie iwłaśclciele firm działających na naszym terenie' którzy nie

złożylijeszcze dek|aracji, powinni uczynić to jak najszybciej, bo w przeciwnym razie wysokość

podatku śmieciowego ustali za nich Wójt Gminy Bralin w formie decyzji administracyjne.j.

Roman Wojtysiak wy1aśnił dlaczego nie funkcjonuje składowisko odpadów w Nowej Wsi

KsiąŹęcej' lstnle]ące do tej pory składowisko W gminie w myśl nowej ustawy nie może

funk.jono*.. i musi Zostac zrekultywowane, czym zajmie się spółka,,lnwestor Kępno"- W

ustawie wskazane są duże aglomeracje śmieciowe, nasza gmina w okresie przejściowym

wywozi odpady na składowisko w Mianowicach, a docelowym miejscem odbioru odpadów

będzie powstający Zakład Zagospodarowania odpadów w o|szowej, który gospodarował

będ7ie odpadami z całej południowej WielkopoIski i części powiatu oIeśnickiego' Wójt gminy

poinformował również, że ustawa o utrzymaniU czystości i porządku w gminach zobowiązuje

samorządy do ogłaszania przetargu na firmę zajmującą się odbiorem śmieci. Nie mozna

wybrać firmy z wolnej ręki. W Urzędzie Gminy BraIin trwają przygotowania do ogłoszenia

prZetargu.WdaIszejczęściR'Wojtysiakszczegółowoomówiłzasadysegregowanla
odpadów. CeI wprowadzenia nowych zasad gospodarowania odpadami komunaInymi jest

taki, że tylko 20% śmieci wyprodukowanych ma trafić na składowisko, a reszta powinna być
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poddana recykIingowi' W Polsce obecnie segreguje się ok. 10% śmieci, reszta trafia na

składowisko. Mieszkańcy otrzvmali informację od wójta, że gmina zakupi kubły. Każda

rodzina otrzyma w użyczenie 1kubeł 120-litrowy lub 240-litrowy (rodziny najIiczniejsze).

Kubły muszą być plastikowe, nie mogą być metalowe, co zanegował Sanepid z uwagi na

nieszczelnośc i moż|iwość przenikania ewentuaInych skażeń do środowiska. Mieszkańcy będą

zobowiązanl do utrŻymania W czystości otrzymanego kubła' Pojemniki na odpady będą

czipowane, a firma transportująca odpady zaopatrzona będzie w Wagę i system GPS, by

uszczelnić system i płacić za swoje śmieci.

W dalszej części zebrania wójt gminy zaprosił do dyskusji, poprosił o pytania od

mieszkańców, o porUsZanie problemów nurtujących mieszkańców sołectwa Chojęcin.

Pvtania od mieszkańców, wolne głosv:

p. Fronciszek Staloch'Czy sami rozwiązujemy dotychczasowe umowy na odbiór śmieci?

Wójt Romon Wojtysiak ' Pisma dotyczące rozwiązania tych umów na zasadzie porozumienia

stron zostały jUż przygotowane i inkasenci przy najbliższym pobieraniu opłat za wodę

d osta rczą 'je mieszkańcom '

p. Bolesłow tracki zgłosit, że za wioską, za szkołą ciąg|e pojawiają się śmieci, robi się tam

nielegaIne wysypisko, ponadto robi się tam miej5ce schadzek, dlatego prosi wójta o

dodatkową |ampę w tym miejscu'

p. Aleksondro Jokiet _ DIaczego do worka żółtego wrzucamy zmieszane odpady: papier,

plastik i puszki, skoro nauczenijuż byliśmy segregacji, uczymy tego dzieci?

Wójt Roman Wojtysiak _ Taki system obowiązywać będzie w 13 gminach, które należą do

spółki ,,lnwestor-Kępno"' Przez rok, zanim nie ruszy Zakład Zagospod a rowa n ia odpadów w

o|szowej, śmieci w workach żółtych trafią na składowisko, by potem mogły zostać poddane

recvklingowi' Nowy ZZo o|szowa potrzebować będzie tych śmieci na rozruch'

p. Ewo Federenko - zgłosi|a bardzo zły stan drogi gruntowej prowadzące.j do .jej posesji i

trzech innych domów. W okresie wiosennym mieszkańcy toną w błocie' Droga położona 1est

wyżej przez nakładane kolejne Warstwy szlaki, a posesje, podwórka są niżej, co powoduje, że

błoto jest również w posesjach. Prosi o położenie asfaltu, podkreś|iła, że o asfalcie mówi się

już od |at inic się nie Zmienia' Wójt zauważył, że takich dróg dojazdowych do poses1i w

gminie .jest bardzo dużo i stara się sukcesywnie wykonywać w całej gminie inwestycje

drogowe' Pani Federenko, a także pani Marzena Rabiega podkreśliły, że Wystarczyłoby tylko

zrobić asfa|t do tych CZterech domów, nie ma potrŻeby robienia go na całej długości drogi,

która stanowi dojazd do pól' Wójt powiedział mieszkańcom, że weźmie to pod uwagę,

zauważając, ze ko5/t taki będzie niŻszV'

Na koniec wójt gminy Roman Wo.jtysiak wyjaśnił dlaczego pani sołtys M. Wrzalska nie zbiera

podatku na nowym osiedIu pod Iasem' osiedle to naIeży do obrębu geodezyjnego Cho1ęcln-

Szum iw związku z uwagą RIo, aby inkaso było imienne' naIeżało wskazać sołtysa z imienia i

nazwiska. Sołtysem tego obrębu administracyjnego jest lerzy Wiśny'
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Wójt powiedział też o nowym podziale gminy na okręgl jednomandatowe podczas WyborÓW

do Rady Gminy. Zgodnie z Kodeksem wyborczym Chojęcin razem z Działoszami iNosalami
stanowić będą okręg nr 12, a Ch ojęcin_Pa rce |e to okręg nr 11.

Wobec braku kole.jnych pytań z sali zebranie dobiegło końca. Pan wójt Roman Wojtysiak oraz

pani sołtys Małgorzata Wrzalska podziękowali wszystkim przybyłym na zebranie.

Załączn iki:

1. Lista obecn ości

P rotokół sporządziła: Marzena Kuropka
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